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     MEGHÍVÓ 
 

KARÁCSONYI ÜNNEPSÉGRE 
 

Szeretettel meghívjuk Önöket a helyi 
művelődési házban 

2016. december 23-án 17 órakor 
kezdődő karácsonyi ünnepségre. 

Kedves Kunadacsi Lakosok! 

Különleges hangulatú időszak az advent, mely a várakozásról, a készülődésről 

szól, és éppen ez a készülődés az, ami megadja az ünnep rangját, súlyát. 

Településünk is ünneplőbe öltözött. A karácsonyi hangulat megváltoztatta 

Kunadacsot és ilyenkor mi is megváltozunk. Jobban vágyunk a csendre, a 

nyugalomra. Visszatérünk azokhoz az értékekhez, amelyek a hétköznapok 

rohanásában háttérbe szorulnak. Jobban figyelünk családunkra, 

embertársainkra, szépítjük, díszítjük az otthonunkat. A karácsony a béke, a 

szeretet, a család ünnepe. Ilyenkor mindenki ünnepel. Az ünnep hangulatában 

egymásra figyelünk, és arra gondolunk, hogy mivel is kedveskedhetnénk 

szeretteinknek, azoknak, akik fontosak számunkra. De nem a drága ajándékok 

jelentik szeretetünket, hanem az, hogy önmagunkból mit adhatunk. Az az 

ember, aki nem csak saját magáért él, az igazi harmóniát tud teremteni belső 

világában, saját lelkében és kis közösségében is.  A szeretet ünnepe összeköt 

minket, embertársaink szeretete és tisztelete pedig egy nélkülözhetetlen 

tulajdonság, ami elengedhetetlen a mai világban. Csak szeretettel, megértéssel, 

odafigyeléssel tudjuk az otthonunk, közösségünk melegét valósággá, 

megélhetővé tenni, ami végig kíséri egész életünket és mindig megadja 

számunkra a megújulás lehetőségét.  

Kunadacs Község Önkormányzat Képviselő-testülete nevében községünk 

minden lakójának szeretetteljes, áldott karácsonyt, békés, boldog, 

eredményekben gazdag új esztendőt kívánok. 

Farkas Ildikó 

 polgármester 
 

Tartalomból 

 

 
Önkormányzati hírek 

 

Értesítés téli igazgatási szünet 

alatti ügyeletről 

 

Bemutatjuk Kemény András 

Bács-Kiskun Megyei Príma-

díjast 

 

Ennyi minden történt az 

óvodában 

 

Iskolai hírek 

 

Anyakönyvi hírek 

 

Mikulás-napi TélapOlimpia 

 

Felső-Kiskunsági 

Gazdaságfejlesztő Alapítvány 

hírei 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
ÁLDOTT, BÉKÉS KARÁCSONYI ÜNNEPEKET ÉS 

BOLDOG ÚJ ÉVET KÍVÁNUNK MINDEN KEDVES 

OLVASÓNKNAK! 
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Kunadacs Község Önkormányzatának Képviselő-

testülete  

2016. november 24-én (csütörtök) megtartott ülés 

napirendje 
 

Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

1. A szervezeti és működési szabályzatról szóló     5/2013. 

(III.28.) önkormányzati rendelet módosítása 

2. A szociális célú tűzifa támogatás jogosultsági 

feltételeiről szóló rendelet megalkotása 

3. Az önkormányzat 2016. évi költségvetési rendeletének 

módosítása 

4. A Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázatra 

benyújtott pályázatok elbírálása 

5. Tájékoztató a hó eltakarításra vonatkozó 

felkészülésről 

6. A helyi adórendeletek adótételeinek felülvizsgálata 

7. A helyi adórendeletnek az egyes adótörvények és más 

kapcsolódó törvényeknek, valamint a Nemzeti Adó- és 

Vámhivatalról szóló 2010. évi CXXII. törvény 

módosításáról szóló 2016. évi LXVI. törvény szerinti 

felülvizsgálata 

8. Helyi nyugdíjasok, járadékosok részére karácsonyi 

csomag juttatásának meghatározása 

9. Hulladékgazdálkodással kapcsolatos információk 

10. Egyebek 

Előadó: polgármester 

 

 

A hazafelé úton egymásnak mesélték, kinek mi tetszett a történetben. 

Amikor jöttek értük a szülők, nagy örömmel mesélték nekik, milyen 

élményekben bővelkedő délelőttöt töltöttek el. 

Egy pár nappal később kaptam egy telefont, hogy szeretnék, ha az 

adventi koszorún a második gyertya gyújtásánál, az óvodások 

adnának egy kis műsort. Lázasan elkezdtük keresni, mivel tehetnénk 

emlékezetessé ezt az eseményt. Úgy döntöttünk, hogy mivel az 

esemény a szabadban lesz, egy rövid kis táncot tanulunk erre az 

eseményre. A táncunk kifejezetten adventi dalra készült. A gyerekek 

ügyesen megtanulták a táncot. Sajnos az időjárás megtréfált, így a 

művelődési házban adtuk elő a műsort, a gyertyát sem tudtuk 

meggyújtani. Az előadást még Csicsa Szabolcs és Kecskeméti Anna 

hangszerjátéka színesítette. Utána a megjelenteket vendégül látták 

egy jó meleg teára és egy kis csemegére. Ezt az estét is nagyon 

tartalmasan töltöttük el. 

December 6-án izgultak a gyerekek, hogy az idén is meglátogat-e 

bennünket a Mikulás. A csoportok november közepén már elkezdtek 

készülni. Kiválasztották a verseket és az énekeket, izgalommal 

készültek és számolták a napokat, mikor érkezik. December 5-én 

délután a művelődési házba várták a vidám szülők a gyerekeket, ahol 

„TélapOlimpia” címmel egy tréfás előadást tartottak. Az előadás után 

a kicsiknek és nagyoknak egy-egy csomagot adtak át a szereplők. A 

gyerekeknek nagyon tetszett az előadás, másnap az óvodában csillogó 

szemmel mesélték, hogy mit is láttak. Ezután eljött az a pillanat, 

mikor megérkezett az óvodába is a Mikulás. Először a 

kiscsoportosokat látogatta meg, meghallgatta a gyerekek verseit és 

énekeit, majd minden gyereknek egy kis intelem kíséretében átadta a 

csomagot a krampusz, aki meglepően tájékozott volt a gyerekek 

szokásaival kapcsolatban. Volt egy-két óvodás, aki egy kicsit félt a 

Mikulástól, ezért pityergett, de nagyon gyorsan megvigasztalódtak. 

Ez nem csak a kis csoportosoknál fordult elő, a nagycsoportosok közt 

is volt, aki félt. A kicsik után, a Mikulás ellátogatott a Tulipán 

csoportosokhoz is. Itt is meghallgatta a gyerekeket, majd átadta az 

intelmei kíséretében a csomagot. Ezután mind a két csoporttal 

készített egy közös képet, majd megígérte, hogy jövőre is 

meglátogatja őket. Ezúton szeretnénk megköszönni a CSABA kft-nek 

és a segítőjének, hogy ebben az évben is biztosította a gyerekek 

részére a Mikulás csomagot, ezzel a gyerekeinknek nagy örömet 

szerezett, továbbá Szél Istvánnak és családjának az önzetlen 

támogatást. 

Most már készülődünk nagy izgalommal a karácsonyi ünnepekre. A 

kis eszmefuttatásom végén pedig a falunk minden kedves lakójának a 

magam és a munkatársaim nevében nagyon boldog karácsonyi 

ünnepeket, és boldog új évet kívánok. 
 

"Karácsony nem az ész, hanem a szív ünnepe. 

És a szív érzi, hogy azok is ott állnak a karácsonyfa  

körül, akiket a szemeiddel nem látsz, 

 és az eszeddel nem hiszel." 

  / Müller Péter/ 
 

Ujvári Sándorné Anci óvó néni. 

 

Ennyi minden történt az óvodában. 
 

"Minden nap csoda, ha belegondolunk, 

mennyi minden történhet velünk  

törékeny kis életünkben" 

 

Szeptember óta nagyon sok minden történt velünk az 

óvodában. Október 1 – től mind a két csoportban megkezdtük 

a foglalkozásokat. Sajnos a testnevelés-foglalkozásokat, 

amikor rossz idő volt, nem tudtuk a csarnokban tartani, mert 

éppen tatarozták. Így akkor a csoportszobát alakítottuk át 

tornateremmé.  

2016. október 18-ára meghívtak minket a művelődési házba a 

könyvtári napok rendezvénysorozat keretén belül. A Tulipán 

csoportosok nagy izgalommal készültek a beharangozott 

eseményre. Megérkezésünkkor szeretettel fogadtak az ott 

dolgozók. Sokoldalú foglalkozáson vettünk részt a 

gyerekekkel, amikor megismerkedtek a gyerekek a szelektív 

hulladékgyűjtés fogalmával. A gyerekek bevonásával nagyon 

hatásos mesén keresztül mutatták meg nekik, miért is van 

szükség a szelektív hulladékgyűjtésre. A mindannyian nagyon 

élveztük a foglalkozást. A foglalkozás végén a gyerekek az 

élmények mellett egy aranyos kis ajándékot is kaptak. Mi 

pedig énekkel köszöntük meg a szép délelőttöt. 

Tíz nap múlva a gyerekek újra nagy izgalommal vártak az 

óvodában. Már hagyomány nálunk, hogy minden évben 

bérletet váltunk a Kerekegyházán szervezett bábszínházba. 

Ezen a napon volt az első előadás, amelynek a címe: „Nagy 

akarok lenni.” Ebben az évben nem minden óvodás megy a 

színházba, hanem csak a Tulipán csoportosok és a Szivárvány 

csoportból a középsősök és a nagyobb kiscsoportosok. A 

gyerekek élvezték az előadást és nagy örömmel vettek részt 

benne akkor, amikor erre lehetőségük volt. 
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Interjú Anka István gazdálkodóval 
 

Mióta foglalkozik gazdálkodással, honnan jött az indíttatás, hogy agrármérnök legyen? 

30 éve. Onnan jött a szakma szeretete, hogy a nagyszüleim is gazdálkodással foglalkoztak, sőt a nagypapám szarvasmarha telepvezető 

volt és a nyarakat sokszor ott töltöttem, ennek kapcsán én is megszerettem az állatokkal való törődést. Így az érettségi után a Gödöllői 

Szent István Agrártudományi Egyetemre mentem tanulni. Az egyetem után rögtön húsmarhákkal kezdtem foglalkozni, akkor még 

szövetkezeti formában. 1992-ben a szövetkezeteket privatizálták, így ha akartam, ha nem, vállalkozásba kellett kezdeni vagy más munka 

után kellett volna nézni. Itt, Kunadacson kb. 24 éve folytatom a gazdálkodást. 

Akkor Ön nem kunadacsi. 

Nem kunadacsi vagyok, de most már kunadacsinak mondhatom magam. Úgy kerültem ide, hogy abban az időben a lajosmizsei tsz-ben 

voltam állattenyésztő agrármérnök és az ország minden részén legeltettünk bérben, többek között itt Kunadacson is, így ismertem az 

itteni legelőket. A privatizáció után kerestem magamnak legelőket, itt sikerült találnom. 

Csak itt, Kunadacson vannak létesítményei? 

Telephely csak itt van, de szántóföldek vannak Cegléden is, ugyanis a szüleim és nagyszüleim Ceglédiek és a kárpótlás során a tőlük 

elvett földeket visszalicitáltuk. 

Mikor létesítette ezt a telephelyet? 

1994-ben. Előtte a helyi tsz-nek volt itt egy juh hodálya, amit eldózeroltattam, utána kezdtem építkezni. 

Itt mekkora földterület van a telep körül?  

60 ha, aminek a fele szántó, a fele legelő itt a telep körül, és 140 ha legelőt bérelek a Kiskunsági Nemzeti Parktól. 

Amikor elkezdte kialakítani ezt a telephelyet, támogatásokat tudott igénybe venni? 

Akkor volt a pályakezdőknek reorganizációs hitel, ami egy kedvezményes kamatozású hitel volt és a felbomló gazdaságok 

megvásárlására is igénybe lehetett venni. Ebből kezdtem meg a telep kialakítását. 

És a későbbiekben? 

Állandóan pályáztam. A Földművelésügyi Minisztérium által kiírt 50 %-os támogatottságú úniós pályázatok állattartó telepek 

korszerűsítésére, fejlesztésére (ATK), aminek most már az ötödik fordulója van. Négyben pályáztam és nyertem. Ezekből 

korszerűsítettem és építettem az épületeket. Ezekhez a pályázatokhoz kapcsolódóan minden pályázati ciklusban 5-éves tartási 

kötelezettség van, minimum azon vagy magasabb szinten, mind ember, mind állat-létszámban működtetni kell a telepet. 

Milyen fajta állatokat tart és mennyit? 

Charolais fajta állatokat tartunk, ez egy francia húsmarha, ennek van itt egy törzsállománya. Tehát mi elsősorban tenyészállatokat állítunk 

elő, nem hízó marhát. Ez a fajta hízónak is kiváló, de mi csak a selejt állatokat adjuk el vágóállatnak. A borjúkat 8-10 hónapos korban 

választjuk le, akkor már 200-250 kg-os súlyban vannak. 180 tehén a törzsállomány és ennek a szaporulata: borjú, valamint az éves üsző, 

kétéves üsző, tenyészbikák, hízó marhák, selejt állatok. Minden évben van 10-15 % selejt tehén, amit állandóan pótolni kell. A 

tenyészbikák éves korban kerülnek minősítésre, ennek nagyon szigorú szabályai vannak, amit a NÉBIH és a Magyar Charolais 

Tenyésztők Egyesülete ellenőriz. 

Milyen épületek vannak a telephelyen, hány ember dolgozik a gazdaságban?   

Az ellő marhák és a növendékek zárt istállókban vannak, van egy 1000, egy 600, és egy 200 m2-es istálló, a többi állat szabad ég alatt 

karámokban van. 4 ember dolgozik a gazdaságban, mint alkalmazott. Tulajdonképpen minden gépesítve van, a 4 ember segítségével 

állítjuk elő az állatoknak a takarmányt is.  

Mivel takarmányozzák az állatokat? 

Kukoricasilót, rétiszénát, lucernaszénát és csomagolt zöldtakarmányt adunk az állatoknak. 

Milyen piaca van a húsmarháknak? 

A nőivarú tenyészállatoknak jó piacuk van, de csak szabad piacon lehet értékesíteni.  90 %-ban exportáljuk, főleg a törökök, görögök, 

horvátok és ukránok vásárolják. A törököknek közvetlenül is értékesítünk, mert a magyar piacon 8-10 kereskedő van csupán. Viszonylag 

nagy létszámú állatoknál jó az ár, kevesebb állatlétszám esetén olcsóbb árat adnak érte. Nagyon lényeges az állat fajtája. Újabban a 

földpályázatokat magyar szürke marhára írják ki, de most ez a fajta állat eladhatatlan a nemzetközi piacon. Az úniós csatlakozás egyik 

nyertese a húsmarha és juhtartás a támogatás és a piac miatt. Fel lehetne venni a versenyt a nyugati országokkal, ha az állományt fel 

tudnánk növelni. 

Jövőbeni terveiről mondana egy pár szót? 

Sajnos az állományt növelni nem tudom, mert ez a vidék túlzsúfolt legelő állatokkal, és a húsmarha tartás legeltetve gazdaságos, ezért 

nem tudom szaporítani az állományt. A Kiskunsági Nemzeti Parktól kisebb területet tudok bérelni, mint eddig, de a tartási kötelezettséget 

be kell tartani öt évig. Úgy gondolom, az állatok minőségével elértem a legmagasabb fokozatot. 

Továbblépést jelentene a jelenleg beadott pályázatunk kedvező elbírálása. Ezzel a takarmánytárolás helyzetén javítanánk, ill. a telep 

villamos energia felhasználását oldanánk meg megújuló energiával, napelemes rendszerrel.  

                művelődési ház 
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Iskolai hírek 

Az őszi szünet előtti utolsó pénteken, október 28-án tartottuk a hallowee n-i bulit a művelődési házban. Erre az eseményre már nagyon 

vártak a gyerekek, felnőttek egyaránt. Nem csak a jó hangulat miatt, hanem az utána következő egy hetes pihenés gondolata is kellemes 

érzéssel töltött el mindenkit. Az eredeti díszítést, a finom szendvicseket és a jó zenét Olga néninek és osztályának köszönhettük. Öt óra 

körül Kunadacsot ellepték a szellemnek, boszorkánynak, vámpírnak öltözött diákok, de nem kellett sokáig aggódni miattuk, hisz  

mindannyian a bálra siettek. Robi bácsi és a DÖK tagjai sok izgalmas feladattal várták a boszi - illetve vámpírtanoncokat: „vérivás, 

meztelen csigaevés”, cukorkakeresés, seprűlovaglás. 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………………………………………………………………………………………………………………………..... 
 

November 10-én rendeztük meg a kerületi szavalóverseny elődöntőjét. Ennek a rendezvénynek is a művelődési ház adott otthont. 

Kunadacsról és Ladánybenéről egyaránt érkeztek tehetséges és lelkes szavalók. Míg az alsósok a díszteremben, a felsősök a könyvtárban 

mérhették össze tudásukat. A nézők és a zsűri sok szebbnél – szebb verset és előadást hallhatott. Míg a versenyzők egy kicsit fellélegeztek 

a szavazóbizottság összeült, s meghozta döntését. Mivel olyan sok szép szavalatot hallottunk, hogy nem tudtunk közte dönteni, a 

helyezéseken többen is osztoztak. Az első és második évfolyam nyertesei: I. Nagy Ferenc (1. o.). A harmadik – negyedik évfolyamon I. 

helyezést szerzett Bálint Anna (3. o.), végül III. lett Kecskeméti József (4.o.). A felsősök közül I. lett Nagy Vivien (6.o.) és Fister 

Laura(6.o.), Bányai Patrik (8.o.)  II. helyezett Hegedűs Richárd (7.o.). 

Akik az elődöntőn helyezést értek el, azok képviselték iskolánkat Kunszentmiklóson, az ÁMK könyvtárában 17. alkalommal 

megrendezett szavalóversenyen, melyen Varga Lászlónéra, a gimnázium egykori magyartanárára emlékezünk. Az alsósok közel hetvenen 

versenyeztek s az idősebbek is szép számmal vettek részt a döntőn.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

…………………………………………………………………………………………………………………………………………………. 
 

Októberben elkezdődött a Mozaik internetes történelmi tanulmányi verseny. A felsősök közül tizenöt tanuló vesz részt a versenyen. Már a 

második fordulón vannak túl az ötből, reméljük, továbbra is sikeresen szerepelnek majd. 

…………………………………………………………………………………………………………………………………………………. 
 

Diákjaink nem csak a színpadon, de a tornateremben is megállták helyüket. Valkai László (4.o.) és Látos Zsombor (4.o.) részt vett a 

kecskeméti Lánchíd utcai atlétikai versenyen. A fiúk 30 m-es futásban és kislabda-dobásban indultak. Helyezést nem értek el, ez sajnos 

kevés volt az éremhez. Szégyenre így sincs semmi okunk, hiszen sporttagozatos iskolákkal vettük fel a versenyt.  

Emellett november utolsó napján, Kunszentmiklóson vettünk részt a Csörgő Gyula terematlétika versenyen. Négy versenyszámban 

próbálhatták ki magukat a gyerekek: 30 m- es futásban, kislabda-hajításban, helyből távolugrásban, valamint 2 körös futásban. A 

résztvevők  három fős csoportokban mérkőztek meg. Az I. korcsoportból: Antal József (3.o.), Bálint Anna (3.o.) Marton Dominik (3.o.) és 

Pilbauer Vanessza (3.o.) indult, míg II. korcsoportosként: Baski László (3.o.)Bódog Vivien (4.o.), Knipfel Szilveszter (4.o.), Látos 

Zsombor (4.o.), Pilbauer Bettina és Pilbauer Laura (4.o.) indult. Bár dobogóra csak Látos Zsombor állhatott (30 m-es futás- I. hely) 

iskolánk így is az előkelő 5. helyet foglalhatta el a rangsorban. Mint legkisebb iskola vettünk részt, s a gyerekek pontszámai alapján több 

iskolát is magunk mögé utasíthattunk. Versenyzőink nem csak sportteljesítményükkel, de kedvességükkel és lelkesedésükkel is 

kiemelkedtek. Gondolok itt arra, hogy mi voltunk a „leghangosabban szurkoló csapat”, hogy a várakozás alatt kötődő barátságok nem 

értek véget a rajthoz állásnál, és diákjaink tiszta szívből kívántak az ellenfélnek sok sikert. Bár fárasztó volt a, mindenki hősiesen tartotta 

magát. Ezen a napon két dolog vált biztossá: az első az, hogy nem hiába vagyunk büszkék diákjainkra, a másik pedig, hogy aznap senkit 

sem kellett álomba ringatni… 

 

 

 

Négy boszorka (Bálint Anna, Pilbauer Laura, Pilbauer 

Vanessza, Pilbauer Bettina) még egy igazi boszorkánydallal is 

megörvendeztetett minket. A legjobb jelmez elbírálásakor is 

nehéz döntés várt a zsűrire. A játékok után mindenki 

önfeledten vetette bele magát a táncba, s bizony fájó szívvel és 

sajgó lábbal hagytuk ott 21 órakor a parkettet. 
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Mikulás-napi „TélapOlimpia” 
Idén, december 5-én délután 5 órára hívta a gyereket a Vidám 

Szülők Társasága a művelődési házba, hogy ajándékműsorral 

szórakoztassa őket Mikulás-nap alkalmából. A szülők lelkes 

csapata a „Télapolimpia” című darabot adta elő, amit Pongrácz 

Zsuzsi írt számukra. Zsuzsi már második alkalommal 

örvendeztet meg bennünket vidám mesejátékával, amit nem 

csak a gyerekek néztek nagy élvezettel, hanem a felnőtteknek 

is könnyes lett a szemük a nevetéstől. A szereplők játéka a 

tanult színészeknek is dicsőségére vált volna. A sok próba, a 

szép díszlet, mind-mind a szereplők odaadását dicséri. Úgy 

látszik, Kunadacson csak jó gyerekek laknak, mert a Télanyó 

és segítségei minden gyermeket megajándékoztak 

mikuláscsomaggal. Köszönjük szépen a Vidám Szülők 

Társaságának a színvonalas előadást és Pongrácz Zsuzsinak, 

hogy idejét nem sajnálva megírta nekünk ezt a színdarabot. 

Reméljük, hogy még sokáig élvezhetjük Ancika, Edina, Detti, 

Irén, Kriszti, Zsuzsa, Ági, Zsuzsa és Erika játékát.  

A műsor sokunknak szerzett vidám, boldog és örömteli 

perceket. Köszönjük szépen! Kívánjuk, hogy maradjatok 

mindig ilyen kedves, szerető,  örömet nyújtó vidám kis csapat. 

Új könyvek érkeztek a könyvtárba 
A mai nappal ismét bővült a könyvtárunk gyűjteménye a Katona 

József Könyvtárnak köszönhetően. Kaptunk többek között nyelvi 

foglalkoztató ifjúsági könyveket CD melléklettel, DVD filmeket, 

meséket, tudományos, történelmi, fantasy, krimi és romantikus 

jellegű, valamint főként 2016-ban megjelent sikerkönyveket is. 

Tehát érdemes szétnézni, mert biztosan mindenki megtalálja az 

érdeklődésének megfelelő darabot.  

Negyedévente érkeznek újabb könyvek a könyvtárunkba, amivel 

igyekszünk minél változatosabbá és élvezetesebbé tenni az olvasni 

szeretők szabadidejét. 

 
 
 
 
 
 
 

Baba-mama klub 
 

Idén az ősz beköszöntével nagymértékben megváltozott a baba-

mama klubunk összetétele, sokan óvodába kerültek, és túlléptek a 

„baba-éveken”. Ezzel egy időben viszont új babák is megjelentek a 

találkozókon, jelenleg a négy hónapos Ladányi Józsika a csoport 

legfiatalabb tagja. 

Igyekszünk minél változatosabbá tenni az összejöveteleket, így a 

legutóbbi alkalomra már egy kis kézműves foglalkozásra is 

ráhangoltuk a résztvevőket.. 

Reméljük, hogy a korábbi társasághoz hasonlóan a jelenlegi baba-

mama klub is egy jó hangulatú, vidám csapattá kovácsolódik össze 

hónapról hónapra.          könyvtár 

Nem vagyok poéta 

Nem vagyok költő, elárulja sorom,  

Betűimet kedvtelésből rovom! 

Babérkoszorúra nem vágyom, 

Hogy tiszteljenek ezért, nem várom. 
 

Nem jártam még a Parnasszoson, 

Nem ültem eddig Pegazuson. 

Vívok viszont kemény csatákat, 

Hogy rímemnek társat találjak! 
 

Rímfaragó vagyok csupán, 

Mesterségem után dukál ?! 

Nagy dolgokat tenni nem tudok, 

Isten áldjon, múzsám, én maradok! 
 

Tisztelem a régi nagyokat, 

Kik könnyedén rótták a sorokat. 

Petőfi, Arany, Ady, Radnóti 

Lazán tudtak nagyokat alkotni! 
 

Kínrímekkel nem leszek költő, 

Maradok hát sima szóvivő. 

Ezt javasolom nektek is, „verselők”, 

Mert Pegazus nyerge néha félredől! 
 

Ha mégis megjelenek ritkán, 

Ne nézzetek furcsán én rám. 

Értékelni sem muszáj engem, 

Legalább így jó marad a kedvem. 
 

Jati  2014 

 

Felső-Kiskunsági Gazdaságfejlesztő Alapítvány hírei 
 

A piac ünnepi nyitvatartása:  
Karácsony és szilveszter előtt a szombati napok helyett pénteken:  

2016.december 23. és 2016.december 30. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

A Felső-Kiskunsági Gazdaságfejlesztő Alapítvány Kuratóriuma nevében áldott 

karácsonyi ünnepeket, békés, boldog új esztendőt kívánunk a lap minden kedves 

olvasójának. 

Szél István, elnök  és  Koós Zita, könyvelő 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- --- 

Tisztelt Lakosság! 
 

A Felső-Kiskunsági Gazdaságfejlesztő Alapítvány képviseletében örömmel értesítem, hogy 

idén is pozitívan bírálták el a Tanyafejlesztési Programra benyújtott pályázatainkat. A 

Bíráló Bizottság döntése alapján a jövőben újabb 21 tanyai fúrt kút vízminőség-

vizsgálatára kerül sor Kunadacs, Kunszentmiklós-Kunbábony, Szabadszállás és Lajosmizse 

bel-és külterületi tanyáin élők körében, az egészséges ivóvízzel történő ellátásának 

elősegítésére. A másik programunkkal tovább népszerűsíthetjük a KISKUN védjegyes 

termékeket. Köszönjük a Földművelésügyi Minisztérium támogatói döntését a pályázataink 

megvalósításához!  

Az alapítvány képviseletében:                                        Szél István  a Kuratórium Elnöke  

 

Meghívó  
 

A Róna Vadásztársaság szeretettel meghívja az elhunyt vadásztársak 

emlékfalának avatójára a hozzátartozókat, rokonokat, ismerősöket  

2016. december 23-án 15 órára 
a Kunadacsi Vadászházhoz (Kunadacs, Kunszentmiklósi út). 
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 Kemény András Bács-Kiskun Megyei Príma-díjas 
 

Kemény András, nyugalmazott pedagógus, Kunadacs. Ezzel a címmel jelent meg Kemény Andrásról szóló 

bemutatkozó cikk az önkormányzat javaslatával a Bács-Kiskun Megyei Príma Díjra jelölés céljából. Azóta büszke 

lehet a falu lakossága, hiszen a sok, kitartó, megbecsült munka most elismerést kapott, ami öregbíti Kunadacs 

hírnevét is. Ebből az alkalomból beszélgettem a kunadacsiak „Bandi bácsijával”. 

Kedves Bandi bácsi - ugye szólíthatlak így-, a Bács-Kiskun Megyei Príma Díj 2016 „Magyar oktatás és köznevelés” 

kategóriában részesültél kiemelkedő elismerésben, amihez szívből gratulálok. November 25-én este, egy nagyszabású gálaest 

keretében került sor a díjátadásra, a kecskeméti Sheraton Szállóban.  

-A rendezvény után néhány nappal hogyan gondolsz vissza az ünnepi pillanatra? 

-Nem túlzottan értékeltem át magamban azóta sem. Akkor én nagyon meglepődtem. Az egész titkos volt. Másfél hónap 

eltelte után fülheggyel hallottam valamit, á nem is foglalkoztam vele. Aztán, amikor megjelentünk, kiszólítottak 10 kategória 

győztesként, ezzel le volt tudva a dolog. Úgy volt, hogy a kategória-győztesek a 1,5 perces kisfilm után szót kapnak. Nem 

adtak szót, de természetesen körbevettek és fényképezkedés volt. Ezután azt gondoltam, valószínűleg, akiket díjazásra 

javasoltak, nem engedik, hogy beszéljenek, mert miért beszéljenek kétszer. Aztán amikor kiszámoltam, hogy hány ember az, 

aki nem szólalt meg, akkor kitárult a látásom. A legnagyobb meglepetésemre elsőként szólítottak, én borzalmasan zavarban 

voltam.  

- A díj nagyon sok ember véleményét tükrözi, akik ezzel elismerték a példaértékű, több évtizedes, eredményes 

pedagógusi munkádat, és kitartó közreműködésedet Kunadacs község kulturális életében. Egy élethosszat felölelő 

tanári pályád alatt mit gondolsz, milyen tanító voltál, milyen szellemiségben tanítottál? 

-Átlagosnak mondhatom magam. Soha nem jöttem ki egyetlen óráról sem úgy, hogy szuper órát tartottam. A rendszeres 

felkészülés ellenére mindig volt valami hiányérzetem a dologban, és ezt őszintén mondom. A Himnuszról például 29 vázlatot 

készítettem. Volt, amikor csak módosítottam a kérdést, mert más volt minden osztály. 

-Elhivatottság és kitartás. Hogyan lehetett ezt fenntartani, a több kort megélt rendszerben, történelmünk olykor 

heves viharaiban? 

-Érdekes, én Kissolton kezdtem tanítani 1963-ban, két esztendőt töltöttem ott. Akkor még nagyon kemény egypártrendszer 

uralkodott. Aztán meglepődtek, amikor közöltem, hogy én Kunadacsra akarok jönni. Kérdezték, hogy ugye ez nálam csak 

pillanatnyi rövidzárlat? Ugyanis a 7-8. osztály volt az enyém és ők nagyon tudtak. A 8. osztályban 15 jeles, kitűnő tanuló 

volt, közülük vezető főorvostól kezdve az ügyészszövetség elnökasszonyáig kikerültek, de az akkori kalocsai technikum 

vezetősége - a jelenlegi Dózsa György Gazdasági, Műszaki Szakközépiskola és Szakiskola- is megköszönte, hogy olyan 

tehetséges gyerekeket küldtünk hozzájuk. Jólesett.  

-Nem a legeket keresve, de pár adatot meg tudnál osztani velünk? Hány osztályod és tanítványod volt, hány tanórát 

tartottál?  

-El nem tudom képzelni, nem is számoltam, de érdekes, hogy az első adacsi osztályomnak ma is tudom a névsorát. Az anyja 

nevét az egész falunak tudom, és a dédanyja nevét is.  

-Láttam a díjkiosztás után készült kis videódat. Elgondolkodtató. Szavaiddal, tanítói hitvallásoddal úgy érzem, 

mindig mindenhol tanítasz…  

-Én őszintén gondoltam azt. Fontos, hogy őszintén beszéljen az ember. Mindig is úgy hírlettem, hogy borzasztó nagy szám 

volt, de az is igaz, hogy borzalmasan izgulós voltam. Annyira, hogy a 43 éves tanítás után, a legutolsó órámat úgy tartottam, 

hogy fogtam az asztalt, hogy az izgalomtól össze ne essek. Senki nem vette azt észre. Vagy ha a hangot emeltem fel, akkor 

mindig véresre haraptam a szám belülről, mert legszívesebben nevettem volna a gyerekek zsiványságán. 

-Sok tanítványod volt, és sokukat segítettél a felkészítésükben, akik kiemelkedő tanulmányaikkal és szorgalmukkal 

tehetséggé, tehetségessé váltak. Kiemelnéd most őket? 

-Akikre külön büszke vagyok, azok, akik az országos minősítéseket begyűjtötték. A régiek közül Bálint Benedek, Fabók 

Ilona, Szeri Ilona, a mostaniak közül Laczkovics Rebekának országos arany minősítése van, Csatlós Virág országos ezüst 

minősítést ért el.  

Több mint 200 helyezést értünk el idegenben. Amiért ez nagy dolog, hogy ezt egy szál magam csináltam, és kis iskolából, 

nem az 1200-as iskolából, válogatott gyerekekkel, és nem 5-6 pedagógussal. 

-Mit gondolsz az új világ XXI. századi technikai vívmányaitól, a gépiesített világtól mennyire lehet megmenteni a 

nyelvünk és irodalmunk értékeit, a hagyományainkat? 

-Nagyobb következetességre van szükség mind a pedagógus részéről, mind a közmédiától és a szülőktől. Ma hallottam, hogy 

a családi háttér a meghatározó, amit persze tudtam. Azt állapította meg a közvélemény-kutatás, hogy a hátrányos helyzetű 

tanulók nem képesek javítani, mert a családi háttér visszahúzza őket. 

-Nyugdíjas tanítóként még mindig aktív résztvevője, szervezője vagy a falu kulturális életének. Mely programokat 

segíted, miben veszel részt szívesen? 

-Heti egy alkalommal, a kedd délutánt az iskolának áldozok. Az újságot lektorálom javítom, néha cikket írok és néha magam 

is írogatok, de szívesen közreműködök a falunapi tábortűz építésében is.  

           folytatás a 7. oldalon 
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folytatás a 6. oldalról 
 

-Sosem fáradsz el? Mivel tudsz kikapcsolódni? 

-Hajnali kelő vagyok, este viszont korán elalszom. Az olvasás a kedvenc időtöltésem. Mindig naprakészen vagyok a 

helyesírási szabályokkal, illetve a magyar nyelvművelés szabályaival. Utána szoktam nézni és kíméletlenül gyötrök a 

megyei laptól kezdve mindenkit, akik ez ügyben dolgoznak. A tíz helyesírási hibáért már szólni szoktam, de a javulást is 

észreveszem, mert ugyanazt a hibát még egyszer nem követik el. 

-Kérdezhetlek még a terveidről? 

-Ezt akarom csinálni sokáig, hogy meddig, nem tudom, ameddig a sors engedi. 

-Ezek után mit is kívánhatnék Bandi bácsinak!? Szeretném még nagyon sokáig ilyen egészségesen látni, és azt, hogy 

örömökben töltse el minden napjait közöttünk, lássa azt a jövőt, pozitív gondolkodást, hozzáállást a gyermekeiben, 

tanítványaiban, amit hosszú évek alatt tanított, és adott át nekik!         Koós Zita 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Adventi kézműves foglalkozás 
 

Idén megváltoztattuk a kézműves 

foglalkozásunk menetét. A jól megszokott 

felnőtt és gyermek kézművest kettébontottuk 

és november 26-án megtartottuk a felnőtt 

foglalkozást. Ezúton is köszönjük Sipos 

Edinának és Dr. Mészárosné Varga Máriának, 

akiknek leleményességük, fantáziájuk nem 

ismer határokat. Közreműködésükkel 

csodálatos adventi koszorúkat és grincsfákat 

készíthettek azok, akik eljöttek. Köszönjük! 

       művelődési ház 

Kézműves foglalkozáson grincsfát készítettünk 

A történet Amerikából származik. Az 1950-es években Dr. Seuss, azaz Theodor Seuss Geisel írta a mesét. Grincs nem szereti a karácsonyt, de egy 

kislány rábeszéli, hogy tartson velük a karácsonyi ünnepen.  

A városka polgármestere megsérti, mert egy borotvát ad neki ajándékba, amin annyira felbőszül, hogy elhatározza, hogy ellopja a városból a karácsonyt. 

El is lopja az összes karácsonyfát, égőket, dekorációt, ajándékot, stb. De a terve mégsem sikerül, mert a város lakói tovább ünnepelnek és énekelnek, 

merthogy a karácsony a szívekben él, nem pedig a hozzákötődő tárgyakban. Erre Grincs szíve is meglágyul. (Forrás: Ideál Online) Nagyon érdekes 

mese, érdemes elolvasni. 

A grincsfa jellegzetessége, hogy összekötözött zöldekből áll, és manószerűen lehajlik a teteje, amit egy gömb díszít. Legtöbbször zanótból készítik, de 

használhatunk hozzá ciprus, tuja, fenyő, tiszafaágakat is. 

Az idei karácsonyi kézműves foglalkozást már november végén megtartotta a művelődési ház, amelyet már régóta vártunk, mint minden évben. 

Vagyunk jó páran, akik ha összejövünk, akkor is tervezgetünk meg kreatívkodunk. 

Nekem már évek óta nagyon tetszett a grincsfa (manófa), így el is határoztam, hogy karácsony közeledtével készíteni is fogok magamnak. 

Bendnárikné Icuval egyszer egy kávézás közben meg is beszéltük, hogy ezt miből és hogyan tudnánk elkészíteni. 

Megkerestem a művelődési házban Pongrácz Helgát azzal a javaslattal, hogy szeretnénk, ha grincsfát lehetne készíteni. Az ötletet maximálisan 

támogatta, amelynek nagyon örültem. 

Az alapanyagok egy részét Helgával összegyűjtöttük, mivel tudtuk, hogy vannak a közelben örökzöldek és egyéb száraz termések. 

Elkészítettem egy mintadarabot, amelyet bárki megtekinthetett. 

A könyvtárban igen sokan összejöttünk, mindenki készített manófát is, látszott az arcokon, hogy nagyon megtetszett az ötlet és várták a saját munkájuk 

eredményét. 

A szebbnél szebb szalagokat, díszeket szorgalmasan válogattuk, igyekeztünk a saját ötleteink alapján elkészíteni a mi első, kis csodálatos grincsfánkat. 

Nagy volt az öröm, boldogság töltött el mindenkit, hogy lehet szép karácsonyi díszt készíteni saját ötlettel, a kreativitásunk alapján. 

Lettek is nagyon ötletes és vidám, csillogó, szép manófák. 

Nagyon jó volt ez a délután, mindenki jól érezte magát a kézműves foglalkozáson, köszönjük a megszervezését.  

Örömmel vittük haza a saját munkánk eredményét, a grincsfát.  

                              Dr. Mészárosné Varga Mária 
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Kunadacs Község Önkormányzata 

Felelős kiadó:  

Farkas Ildikó 

Felelős szerkesztő: 

Községi Önkormányzat Művelődési Háza 

Szerkesztőség címe: 6097 Kunadacs, Kossuth L. u 51. 

Tel/Fax: 76/ 558-213 

E-mail: kunadacsibarangolo@gmail.com 

Szerkeszti a szerkesztőbizottság 

A szerkesztőség a hozzá érkezett cikkekben a tartalmi, helyesírási és 

stilisztikai hibákat javítja. 

A rendelkezésre álló hely függvényében - a tartalmat nem érintő 

módon - a rövidítés jogát fenntartjuk! 

 

Anyakönyvi hírek 

Házasságkötés:   

Dérné Bognár Edit és Hírt Péter                   2016.11.12. 

Elhunytak: 

Koricsánszki Sándorné 

(sz.: Molnár Mária 1927.02.18.)       2016.11.30. 

Koricsánszki Istvánné 

(sz.:Látos Mária 1938.04.19.)                 2016.12.02. 

Születtek: 

Kurucz Levente László                                2016.11.19.  

 (an.: Klembucz Renáta) 

Szántai Ádám (an: Janovics Renáta)           2016.12.12. 

 

Szüreti felvonulás 

támogatói listájának 

helyesbítése! 

 

A Kunadacsi Barangoló 

2016. VI. számában közölt 

szüreti felvonulás 

támogatóinak sorából 

kimaradt 
 

Baski László és a 

Trió-Vidéki Kft. 

 

Kedves támogatóinktól 

szíves elnézést kérünk és 

ezen hibánk ellenére bízunk 

abban, hogy továbbiakban 

is támogatóink közé 

sorolhatjuk. 

Összefogás Kunadacs 

Jövőjéért Egyesület 

Őrölt fűszerpaprika 2920-Ft/kg-os áron 

kapható a helyi  

polgármesteri hivatalban 

 

É r t e s í t é s 
téli  igazgatási szünet alatti ügyeletről 

 

Kunadacs község képviselő-testülete a 

41/2016.(V.19.) számú határozatával úgy döntött, 

hogy a Kunadacsi Közös Önkormányzati Hivatalban 

és az önkormányzatnál 

 

2016. december 27. (kedd) és január 02. (hétfő) 

közötti 5 munkanapra 

téli igazgatási szünetet rendel el. 

 

Az igazgatási szünet alatt a hivatal zárva tart, 

ügyfélfogadás nem lesz. 

 

Halaszthatatlan ügyek intézésére (pl.: haláleset 

anyakönyvezése, stb.) ügyeletet tartunk. 

 

Telefonos elérhetőség az igazgatási szünet ideje 

alatt: 

 

TERCSI IMRÉNÉ:  06-20/365-3009     

                                               06-20/391-7596 

 

Farkas Ildikó sk.,                           Jász Tamara sk., 

   polgármester                                       jegyző 
 


	1. oldal.pdf
	2. oldal.pdf
	3. oldal.pdf
	4. oldal.pdf
	5. oldal.pdf
	6. oldal.pdf
	7. oldal.pdf
	8. oldal.pdf

